
MEMORANDUM  

 

 

 

DATUM 26-5-2020 

AAN Commissie RGW 

VAN Rob van Muilekom 

DOORKIESNUMMER 06-22965161 / 06-53753325 

ONDERWERP Vragen GroenLinks voorafgaand aan informatiesessie Vitale Wijken aanpak 

BIJLAGE Geen 

  

Vragen van GroenLinks bij memo stand van zaken Vitale wijken aanpak 22 mei 2020 
 
Brede welvaart  ( en sociale agenda) 
In  de inleiding wordt gesproken over verbetering van de brede welvaart in de wijken Overvecht in Utrecht, Batau 
in Nieuwe gein en Vollenhove in Zeist. Bij brede welvaart gaat  het om de ecologische (gezondheids) en sociaal 
maatschappelijke aspecten van welvaart. 

- Zijn er bij de concrete uitwerking van het doel bevordering van  Brede welvaart (en van de op bladzijde 2 
genoemde thema’s ) maatregelen en projecten in ontwikkeling op het terrein van 

o vergroening en klimaatadaptatie in de wijken 
o gezondheidsbevorderende activiteiten zoals laagdrempelige mogelijkheden om te bewegen en 

sporten, bereikbaarheid parken. 
o Het bestrijden van discriminatie, armoede, werkloosheid. 

Kunt u inzicht geven in de projecten die in ontwikkeling zijn. 
 
Antwoord: Veel projecten worden in overleg met inwoners en andere partijen de komende periode nog verder 
uitgewerkt. Voor de drie wijken is de stand van zaken als volgt: 
 
Overvecht: 
• We investeren in de openbare ruimte. Daarbij zijn vergroening en klimaatadaptatie belangrijke opgaves. 

Opgave in Overvecht is niet zo zeer meer groen (kwantiteit), maar wel beter groen (kwaliteit) en 
verbinding bestaand groen (Groene Lint). Wel opgave om rond flats minder verharding en meer groen te 
realiseren.  Het oppervlak verharding van bestaande infrastructuur wordt verkleind, ten behoeve van 
betere klimaatadaptatie.  

• Gezondheidsbevorderende activiteiten zoals laagdrempelige mogelijkheden om te bewegen en sporten, 
bereikbaarheid parken. ja, Groene Lint is belangrijk hierin. Daarmee verbinden we groene delen zodat 
een recreatief rondje ontstaat. Met Regio Deal gelden investeren we in oversteken als onderdeel van het 
Groene Lint zodat het verkeersveiliger wordt. Ook wordt een aantal straten heringericht waarbij de fietser 
meer ruimte krijgt. 

• Het bestrijden van discriminatie, armoede, werkloosheid. Ja, we versterken de werkbeweging in 
Overvecht. Versterkt de 3 aspecten, ook discriminatie (zelfs 1 van de 3 speerpunten van de 
Werkbeweging) 

• Projecten: We denken aan Visievorming herontwikkeling Overvecht Centrum, realiseren ontmoetingsplek 
bij Watertoren als onderdeel van het Groene Lint, integrale herinrichting van een aantal straten, 
herinrichting in combinatie met renovatie van een aantal flats, versterken Werkbeweging. Alles nog 
onder voorbehoud van besluitvorming in het College van B&W. 

Batau: 
• Wij in overleg met de bewoners en stakeholders in gesprek gaan over het vergroenen en verduurzamen van 

de inrichting van de openbare ruimte; 
• Bij de herinrichting wordt gekeken naar het bevorderen van positieve gezondheid, er komt meer ruimte voor 

bewegen en sporten en er komen groene routes voor wandel- en fietsverkeer; 
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• Wij  stimuleren de zelfredzaamheid en economische zelfstandigheid en leveren maatwerk ondersteuning bij 
armoede/schuldenproblematiek. 
 
Vollenhove: 

• Voor Vollenhove hebben wij bij het Rijk een aanvraag ingediend om deel te nemen aan de pilot aardgasvrij. 
Hierbij wordt een duidelijke koppeling gelegd naar de sociale aanpak die we in Vollenhove nastreven (met 
name in de L-flat). Tevens streven we naar stimulering van het gebruik van deelfietsen en deelauto’s. Ook 
willen we een duidelijke verbinding leggen tussen inwoners en omliggend groen. 

• In Vollenhove zijn we gestart met een Living Lab waarbij we bewoners activeren om meer aan sport te doen. 
Tevens willen we bij de Regiodeal Vitale wijken een aanzet geven om het groen in de wijk en rond de wijk 
beter bereikbaar te maken. Met name verbetering van loop- en fietsroutes zijn hier in beeld. We proberen de 
gezondheidssituatie van inwoners verder te verbeteren door meer samenwerking in de eerstelijnszorg, 
ondersteuning bij de opvoeding en begeleiding van met name tienermoeders.  

• In Vollenhove willen we werkgelegenheid stimuleren door het creëren van ateliers in de plinten van 
flatgebouwen,  een pilotprogramma KIX voor ondersteuning  jongeren, speeddates tussen potentiele 
werkgevers en werknemers in de wijk. Starten van een opleidings- en activeringstraject. 

 
- Kunt u toelichten wat wordt bedoeld met de zin: “Ook worden randvoorwaarden gecreëerd om andere 

doelen te bereiken, zoals bijvoorbeeld  toekomstbestendige woningbouw. 

Antwoord:  
Hier wordt gedoeld op de samenhang tussen de kwaliteit van de sociale en fysieke leefomgeving. Alleen in een 
vitale leefbare wijk lukt het om bijv. door transformatie en herstructurering gemengde woonmilieus te creëren en 
nieuwe woningen toe te voegen. 

- Op welke wijze worden de gevolgen van de crisis als gevolg van Covid-19 in het project betrokken? 

Antwoord: 
Op dit moment zijn de consequenties van Covid-19 op de wat langere termijn nog onduidelijk. In de 
samenwerkingsovereenkomst wordt daarom afgesproken dat flexibiliteit in de aanpak nodig is zodat steeds vanuit 
de opgave in de wijken bijgestuurd kan worden. Daarbij staat voorop dat COVI-19 en de daaruit volgende 
economische crisis het belangrijker maakt om te investeren in deze wijken, die harder worden getroffen dan 
andere wijken. 
 
Over de te sluiten overeenkomst en de governance 

- Kunt u aangeven wat het detailniveau van de overeenkomst zal zijn. Komen daarin ambities, cijfermatige 
doelstellingen en aanpak te staan en de bijdragen van de betrokken partners daaraan? En de 
onderscheiden verantwoordelijkheden? 

Antwoord: 
In de overeenkomsten zijn ambities, doelen, beoogde resultaten en aanpak beschreven. Het detailniveau van de 
resultaten en aanpak varieert omdat veel projecten nog in overleg met de direct betrokken inwoners en 
professionals nader moeten worden uitgewerkt. Dit geldt ook voor te onderscheiden verantwoordelijkheden, 
waarbij de eindverantwoordelijkheid voor te realiseren doelen veelal bij de gemeenten ligt. Voor de monitoring 
van (cijfermatige) doelstellingen worden indicatoren ontwikkeld, zowel op het niveau van output als outcome. 

- Er is sprake van een overkoepelend bestuurlijk beraad tussen provincie en betrokken gemeentes. Wat is 
de rol van het Rijk: zijn zij vertegenwoordigd in bestuurlijk beraad en ambtelijke overleggen of is het 
anderszins geregeld?   Wat is de rol van de stuurgroepen? 

Antwoord: 
Er is zowel een bestuurlijk beraad met provincie en betrokken gemeentes en als een bestuurlijk beraad met Rijk, 
provincie en gemeenten. Een vergelijkbare werkgroepenstructuur bestaat op ambtelijk niveau. De rol van de 
stuurgroepen is met name het monitoren van de voortgang en bijsturen van de activiteiten waar dit nodig is.  

- Bij welke bestaande governance structuren  kan worden aangesloten? 
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Voor het monitorings- en kennisprogramma wordt bezien of kan worden samengewerkt met de governance die 
rondom de data- en kennishub gezonde leefomgeving wordt ingericht.  
Financiën 

- Waarom is de bijdrage van het Rijk lager dan verwacht? 

Antwoord: 
De bijdrage is lager omdat er door de hoeveelheid aanvragen een forse overtekening van het beschikbare budget 
optrad. Hierdoor zijn sommige aanvragen niet gehonoreerd en is voor een aantal aanvragen de hoogte van de 
bijdragen naar beneden bijgesteld. 

- Het Rijk draagt 15 miljoen bij. De provincie stelt   9 miljoen beschikbaar; komt de overige cofinanciering 
van de betrokken gemeenten en is die gegarandeerd? 

Antwoord: 
De overige bijdragen aan de cofinanciering komen inderdaad van de deelnemende gemeenten. De budgetten 
hiervoor zijn reeds door de Gemeenteraden goedgekeurd. 

- Is het de verwachting dat er in de toekomst meer budget van het Rijk komt en dat er meer 
aandachtswijken bij de vitale wijkenaanpak kunnen worden betrokken? 

Antwoord: 
Dit is op dit moment nog niet duidelijk. In het kader van het programma Leefbaarheid en Veiligheid van het 
ministerie van BZK wordt vanuit het Rijk gewerkt aan een landelijke vitale wijkenaanpak waarvoor een komende 
kabinetsperiode mogelijk fondsen beschikbaar komen waarvoor ook andere Utrechtse aandachtswijken in 
aanmerking kunnen komen. 
 
  
 
 
 
  
 


